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Rada Miejska w Książu Wlkp. 

Komisja Budżetu, Prawa i Samorządu 

O.0012.3.3.2024 

Protokół nr 3  

3. Posiedzenie Komisji Budżetu, Prawa i Samorządu Rady Miejskiej w Książu Wlkp. odbyło się w 

dniu 9 grudnia 2024 r. w sali nr 7 Urzędu Miejskiego w Książu Wlkp. Posiedzenie rozpoczęto o 

godz. 09:30, a zakończono o godz. 11:38 tego samego dnia. 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Prawa i Samorządu otworzyła 3. Posiedzenie Komisji oraz 

przywitała przybyłych Radnych Rady Miejskiej w Książu Wlkp., Burmistrza Książa Wlkp. – Pana 

Teofila Marciniaka, Przewodniczącego Rady Miejskiej w Książu Wlkp. – Pana Sławomira 

Przybylskiego oraz przedstawiciela Referatu Finansowego – Pana Jędrzeja Pawłowskiego. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Prawa i Samorządu stwierdziła, że w Posiedzeniu na 9 

Członków Komisji udział bierze 7 Członków.  

Obecni: 

1. Bogumiła Andrzejczak 

2. Marek Jankowski 

3. Błażej Jędrzejczak 

4. Wojciech Kubala 

5. Zenon Kuderczak 

6. Małgorzata Lenartowska 

7. Anna Szymanowska 

8. Paweł Walkowiak 

9. Kazimierz Zegar  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ad 2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu Prawa i Samorządu przedstawiła otrzymany przez Radnych 

porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia.  

3. Analiza kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi za 

lata 2023-2024. 

4. Opracowanie Planu Pracy Komisji na 2025 rok.  

5. Zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Książ Wlkp. na 2025 rok. 
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6. Wolne głosy, wnioski i informacje.  

7. Zamknięcie posiedzenia. 

Porządek posiedzenia stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad 3. Analiza kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi za 

lata 2023- 2024. 

Pracownik Urzędu Miejskiego w Książu Wlkp. – Pan Łukasz Musielak przedstawił zestawienie 

dotyczące kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. W 2023 r. 

poniesione wydatki wynosiły 2 644 000,52 zł. Zostały one przeznaczone m.in. na finansowane 

następujących umów: 

• Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w Śremie (PGK) – kwota określona w umowie 

1 127 377,46 zł, z czego nie wydatkowano 18 500,74 zł  

• Wielkopolskie Centrum Recyklingu w Witaszyczkach (WCR) – kwota określona w umowie 

1 257 757,33 zł, z czego nie wydatkowano 88 629,52 zł 

• Funkcjonowanie Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych (PSZOK) – kwota 

określona w umowie 47 500, 00 zł, z czego nie wydatkowano 15 488,80 zł 

W roku 2024 Gmina Książ Wlkp. wstąpiła do grupy zakupowej z innymi gminami, dzięki czemu 

możliwe było zawarcie umowy na niższą kwotę.  

W wyniku przeprowadzonego przetargu popisano umowę na okres 2 lat z możliwością 

przedłużenia na 3 lata. W 2024 r. zaplanowano do wydatkowania kwotę 2 728 344,86 zł. Według 

stanu na dzień 31.10.2024 r. wydatkowo kwotę 2 477 803,04zł, w związku z tym zaplanowane 

środki finansowe do końca roku będą niewystarczające.  

Koszt usług transportowych realizowanych przez PGK został określony umową roczną do 

października 2024 r. na kwotę 1 550 000,15 zł, z czego w ostatnim miesiącu koszt usług 

przekroczył ww. kwotę o 72 555,51 zł. 

Koszty funkcjonowanie Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych zostały określone na 

taką samą kwotę co w 2023 roku. W związku ze zwiększoną liczbą oddanych odpadów w 

październiku br. kwota ta została w całości wydatkowana.  

Konsekwencją tych podwyżek w obszarze gospodarowaniu odpadami było podjęcie uchwały 

dotyczącej zmiany stawki za gospodarowanie odpadami komunalnymi na minionej sesji Rady 

Miejskiej w Książu Wlkp.  

Radny Paweł Walkowiak wskazał, że można obniżyć koszty poprzez ograniczenie ilości 

transportu np. odbioru odpadów raz w miesiącu, połączenia transportu selekcji 

biodegradowalnej z pozostałymi selekcjami, a także odbioru z odpadów z nieruchomości 

zamieszkałych jednocześnie z nieruchomościami niezamieszkałymi. Do odpadów, które należy 
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oddać do specjalnego punktu, można by zorganizować kontener w PSZOK-u i oddawać je za 

opłatą, bez potrzeby dostarczania do WCR-u w Witaszyczkach.  

Radna Anna Szymanowska zapytała o przyrost odpadów komunalnych.  

Pracownik Urzędu Miejskiego odpowiedział, że przyrost jest notowany systematycznie od 

początku roku.  

Radna Bogumiła Andrzejczak zapytała o możliwość wyboru innej firmy do odbioru i 

przetwarzania odpadów komunalnych. 

Pracownik Urzędu Miejskiego odpowiedział, że jest możliwość wyboru innej firmy, jednak koszty 

odbioru z pojedynczych nieruchomości będą wyższe.   

Przewodniczący Rady zapytał w jaki sposób obliczane są koszty transportu odbioru odpadów 

komunalnych.  

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że są obliczane według kilometrów pokonanych w czasie 

odbioru odpadów i od ich ton przywiezionych do punktu odbioru. 

Radna Anna Szymanowska zapytała o częstotliwość przekazywania kwitów wagowych.  

Pracownik Urzędu Miejskiego odpowiedział, że są one przekazywane na bieżąco z zarówno z 

WCR, jak i PGK. 

Radna Małgorzata Lenartowska zapytała o ilość występowania dzikich wysypisk na terenie 

gminy. 

Pracownik Urzędu Miejskiego odpowiedział, że ilość w porównaniu do poprzednich lat 

zmniejszyła się i wskazał, gdzie zostały w ostatnim czasie zgłoszone.  

Radna Anna Szymanowska zapytała o segregowanie odpadów w sołectwach, w szczególności na 

świetlicach wiejskich.  

Radna Małgorzata Lenartowska wskazała, że należałoby skorygować dotychczasowe umowy i 

wprowadzić selektywną zbiórkę na świetlicach wiejskich.   

Przewodniczący Rady wskazał, że odpady powstają również z terenów rekreacyjnych w 

sołectwach oraz zapytał w jaki sposób rozliczane są koszty odbioru odpadów zmieszanych w 

sołectwach? 

Pracownik Urzędu Miejskiego odpowiedział, ze są rozliczane na podstawie odrębnej umowy. 
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Przewodniczący Rady zasugerował, że odpady powinny być zbierane z nieruchomości 

zamieszkałych i niezamieszkałych łącznie. Zapytał także o ściągalność za zagospodarowanie 

odpadów komunalnych od mieszkańców.  

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że nie ma możliwości dokładnej weryfikacji ze względu na 

brak obowiązku meldunku i brak możliwości podjęcia skutecznych działań egzekucyjnych.  

Radny Paweł Walkowiak zapytał o możliwość przekazania wykazu osób zameldowanych pod 

poszczególnymi nieruchomościami.  

Radna Małgorzata Lenartowska zapytała o konsekwencje niezgłoszenia osoby zamieszkującej 

daną nieruchomość w deklaracji. 

Pracownik Urzędu Miejskiego odpowiedział, że nie ma możliwości udowodnienia ilości 

zamieszkałych osób na poszczególnych nieruchomościach.  

Przewodniczący Rady zapytał czy odpady są odbierane od osób, które zalegają z opłatami.  

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że ustawa nakłada obowiązek odbioru odpadów.  

Radna Małgorzata Lenartowska zasugerowała, że należy rozpropagować informację o 

konieczności aktualizacji deklaracji za odpady wśród mieszkańców.  
 

Ad 4. Opracowanie Planu Pracy Komisji na 2025 rok. 

Członkowie Komisji ustalili następujący plan: 

I kwartał 

1. Przedstawienie rozliczenia finansowego z udzielonych w 2024 r. dotacji z budżetu Gminy 

Książ Wlkp. klubom i organizacjom sportowym. 

2. Przedstawienie rozliczenia finansowego z udzielonej w 2024 r. dotacji z budżetu Gminy 

Książ Wlkp. jednostkom Ochotniczej Straży Pożarnej. 

3. Informacja o realizacji zadań inwestycyjnych w 2024 roku.  

II kwartał 

1. Analiza kosztów utrzymania dróg gminnych w okresie zimowym 2024/2025. 

2. Realizacja zadań w ramach funduszu sołeckiego w 2024 roku wraz z rozliczeniem 

finansowym.  

3. Analiza wykonania budżetu Gminy Książ Wlkp. za rok 2024. 

III kwartał 

1. Realizacja planu finansowego w zakresie Gminnego Programu Rozwiazywania Problemów 

Alkoholowych.  
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2. Analiza propozycji wysokości stawek podatków i opłat lokalnych na 2026 rok.  

3. Informacja w zakresie pozyskiwania zewnętrznych środków finansowych na realizację 

inwestycji w Gminie Książ Wlkp. w latach 2023-2024.  

4. Analiza wykonania inwestycji gminnych zaplanowanych w budżecie Gminy Książ Wlkp. do 

realizacji w 2025 roku.   

IV kwartał 

1. Zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Książ Wlkp. na 2026 rok. 

2. Opracowanie Planu pracy Komisji na 2026 rok. 

3. Informacja w zakresie kosztów związanych z utrzymaniem dróg gminnych w 2025 roku.  

 

Ad 5. Zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Książ Wlkp. na 2025 rok. 

Przedstawiciel Referatu Gospodarczego przedstawił główne założenia zawarte w projekcie 

budżetu na 2025 rok. Poinformował, iż ogólne dochody na 2025 rok ustala się w kwocie 64 901 

597,78 zł. Dochody bieżące ustala się w kwocie 52 974 497,78zł oraz dochody majątkowe w 

kwocie 11 927 100,00 zł i składają się głównie dochody związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej, zadań realizowanych w drodze umów, dochody z funduszu 

przeciwdziałania COVID -19. Wydatki na 2025 rok ustala się w łącznej kwocie 70 001 597,78zł. 

Składają się na nie wydatki bieżące w kwocie 49 410 917,39zł i wydatki majątkowe w kwocie 20 

590 680,39 zł. Dochody i wydatki z tytułu dotacji celowych przeznaczonych na realizację zadań 

własnych gminy to 234 947,00 zł. Deficyt budżetu Gminy ustala się na kwotę 5 100 000,00 zł i 

zostanie on sfinansowany przychodami z tytułu emisji obligacji, przelewu z rachunków lokat. 

Przedstawiono także podział środków finansowych zaplanowanych na inwestycje gminne.  

W szczególności poddano dyskusji zaplanowane do realizacji inwestycje, środki przeznaczone na 

funkcjonowanie hali widowiskowo-sportowej w Książu Wlkp., wysokość tzw. kroplówki oraz jej 

przeznaczenie w budżecie, wysokość dotacji dla instytucji kultury, szacowane koszty związane z 

prowadzeniem Szkoły Podstawowej w Konarzycach i oddziałów przedszkolnych w Gminie Książ 

Wlkp., zadania realizowane w ramach dostępności architektonicznej oraz wysokość środków 

zaplanowanych na wypłatę świadczeń z funduszu alimentacyjnego. 

Radni otrzymali odpowiedzi na pytania dotyczące kwestii projektu budżetu Gminy na 2025 roku, 

w związku z tym Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Książ Wlkp. na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



 

6 
 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Bogumiła Andrzejczak, Marek Jankowski, Wojciech Kubala, Małgorzata Lenartowska, Anna 

Szymanowska, Paweł Walkowiak, Kazimierz Zegar 

NIEOBECNI (2) 

Błażej Jędrzejczak, Zenon Kuderczak 

Ad 6. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady zapytał o wyniki kontroli kompleksowej gospodarki finansowej Gminy 

Książ Wlkp.  

Burmistrz Książa Wlkp. odpowiedział, że protokół zostanie przekazany przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową na początku roku.  

Ad. 7. Zamknięcie posiedzenia.  

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Budżetu, Prawa i Samorządu 

zamknęła 3. posiedzenie Komisji Budżetu, Prawa i Samorządu Rady Miejskiej w Książu Wlkp. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Prawa i Samorządu 

Rady Miejskiej w Książu Wlkp. 

/-/ Małgorzata Lenartowska 

Przygotowała: Agnieszka Drzewiecka 


